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Protokół Nr 24 

z obrad dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 

26.10.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork   - Michał Bąk 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja - Tońska 

7. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

10. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł 

 

W części obrad uczestniczyli : Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg UM Więcbork p. Tomasz Fifielski, Pracownicy Komórki ds. Promocji UM  

p. Magdalena Starzecka i p. Katarzyna Włodarczak  oraz laureaci konkursu fotograficznego 

pn.: „Razem Promujemy Więcbork”. 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Wręczenie nagród laureatom konkursu fotograficznego „Razem Promujemy Więcbork”. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2015/16),  

w tym o wynikach sprawdzianu w kl. VI szkoły podstawowej  i egzaminu gimnazjalnego 

w kl. III ( zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy o systemie oświaty). 

9. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

10. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

11. Informacja Burmistrza Więcborka o opinii dotyczącej potrzeb Sądu Rejonowego  

w Tucholi w zakresie wykonywania prac przez skazanych w wyrokach kary ograniczenia 

wolności. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości, przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie sposobu uregulowania stanu spraw majątkowych 

w odniesieniu do nieruchomości gruntowych wchodzących w zasób pasów drogowych 

ulicy I Armii Wojska Polskiego i Krótkiej w Więcborku. 

14.  Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 

ponownego wyodrębnienia lokali mieszkalnych zlokalizowanych w budynku  

Suchorączek 16. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 

w Więcborku przy ulicy Przemysława II. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Borzyszkowo 

i Klarynowo (sołectwo Borzyszkowo). 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeleń. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Runowo 

Krajeńskie. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu dla lokalizacji w Runowie Krajeńskim inwestycji 

pn. „Budowa biogazowi rolniczej o mocy 1,2 MW do docelowej 1,9 MW” 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie 

  

Do porządku obrad wniesiona została przez Burmistrza Więcborka autopoprawka polegająca 

na zdjęciu punktu w pozycji 12 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia 

wysokości, przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym 

w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym  

i wprowadzenie w jego miejsce uchwały w sprawie wyrażenia woli  przystąpienia do 

opracowania Lokalnego programu Rewitalizacji Gminy Więcbork. 

Na prośbę Skarbnik Gminy dokonano też przesunięcia z pozycji 19 i 20 na 13 i 14 uchwał  

w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016 i zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po wniesionych 

zmianach. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXIII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

W kolejny punkcie porządku obrad  nastąpiło krótkie podsumowanie letniego konkursu 

fotograficznego zorganizowanego przez komórkę Promocji Gminy Więcbork pn.: „Razem 

Promujemy Więcbork”. Laureatami II edycji konkursu zostali: 

I MIEJSCE zajął: Andrzej Fryżewski, który odebrał nagrodę z córkami 

II MIEJSCE zajął: Mirosław Buława 

III MIEJSCE zajęła: Nina Śmielińska, w imieniu której nagrodę odebrał tata – 

Sławomir Śmieliński 

Nagrody wręczył Burmistrz Więcborka wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

30.09.2016r. – udział w otwarciu wystawy prac plastycznych Klubu Seniora w Miejsko-

Gminnej Bibliotece Publicznej, w Więcborku.. 

8.10.2016r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska uczestniczyła  

w „Wieczorze Seniora” w Gimnazjum w Więcborku. 

10.10.2016r. - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska uczestniczyła w otwarciu 

wernisażu prac p. Piotra Skowron w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej, w Więcborku. 

Tego samego dnia Prezydium RM w Więcborku oraz cześć z radnych uczestniczyła  

w spotkaniu z mieszkańcami, które poświęcone było budowie biogazowi /miejsce: sala 

kinowa Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku/. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

29.09.2016r. - udział w zebraniu sołeckim w Borzyszkowie (świetlica wiejska) 

30.09.2016r.-  udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku (siedziba ZGK) 

oraz w wernisażu Klubu Seniora (Miejsko – Gminna Biblioteka Publiczna w Więcborku) 

4.10.2016r.- spotkanie samorządowców z Powiatowym Lekarzem Weterynarii w sprawie 

ASF (miejsce: Sępólno Krajeńskie) 
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5.10.2016r.- spotkanie LGD Nasza Krajna (miejsce: Sępólno Kajeńskie biura LGD) oraz 

spotkanie w Zespole Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie w sprawie dot. 

zagospodarowania części internatu (miejsce; Sypniewo) 

6.10.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (salka narad UM Więcbork) 

7.10.2016r. - podpisanie aktów notarialnych (miejsce: Sępólno Krajeńskie) oraz spotkanie 

dot. monitoringu samochodów wywożących odpady komunalne (miejsce: salka narad UM 

Więcbork) 

8.10.2016r.- udział w XXI Wieczorze Seniora podczas którego Burmistrz Więcborka wręczył 

medale za wieloletnie pożycie małżeńskie Państwu Stanisławie i Stanisławowi Stogowskim  

z okazji 50-lecia zawarcia związku małżeńskiego (miejsce: Gimnazjum W-k) 

10.10.2016r. - spotkanie z przedstawicielami firmy Green Energy: Prezes Panią Sylwią 

Koch – Kopyszko, Panem Kamilem Pielak i Panem Waldemarem Jakubaszek. W spotkaniu 

uczestniczył również z-ca burmistrza Pan Jacek Masztakowski (miejsce: gabinet Burmistrza). 

Ponadto tego dnia Burmistrz wziął udział w wystawie prac Pana Piotra Skowrona (miejsce: 

Miejsko- Gminna Biblioteka Publiczna w W-ku) oraz w spotkaniu z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego Panem Piotrem Całbeckim (miejsce: Inkubator 

Przedsiębiorczości w Sępólnie Krajeńskim). Poruszane tematy dotyczyły: dyrektora  

i siedziby KPK, drogi wojewódzkie (241 odcinek Zabartowo – W-k), sprawy bieżące dot. 

konkursów w ramach polityki terytorialnej. Ponadto z-ca Burmistrza Pan Jacek Masztakowski 

uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami w temacie biogazowni (miejsce: sala kinowa 

MGOK w W-ku). 

12.10.2016r. - spotkanie z uczniami klasy III Gimnazjum w Sypniewie. Spotkanie odbyło 

się z inicjatywy uczniów. Uczestniczyła w tym spotkaniu również dyr. BOOS Pani Danuta 

Zawidzka.  

13.10.2016r. - wraz z z-cą Burmistrza Panem Jackiem Masztakowskim oraz 

przedstawicielami komitetu mieszkańców protestujących przeciwko biogazowni w Runowie 

Krajeńskim, panią Joanną Soja-Tońską oraz panem Adamem Kubiakiem Burmistrz udał się 

do miejscowości Krasowo-Częstki (gmina Nowe Piekuty, województwo podlaskie), aby 

zobaczyć funkcjonującą biogazownię firmy Green Energy. 

14.10.2016r. - podpisanie umów z firmą Biuro Projektowe i Nadzór Budowlany Marcin 

Bartoś, Anna Bartoś – Rychnowy ( dot. modernizacji WDK Sypniewo: 44 280,00 w budżecie 

68 000,00; adaptacja piętra budynku przy UM 39 000,00, w budżecie 88 000,00) oraz  

 z okazji Dnia Edukacji Narodowej wraz z dyr. BOOS Panią Danutą Zawidzką Burmistrza 

wręczył tego dnia nagrody Burmistrza nauczycielom: Urszula Minster – Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku, Alicja Bachusz – nauczyciel Szkoły Podstawowej im. Kornela 

Makuszyńskiego w Więcborku, Jolanta Bąkowska – nauczyciel Przedszkola Gminnego 

„Niezapominajka” w Więcborku, Wiesława Olszewska – nauczyciel Szkoły Podstawowej im. 

E.J. Orzelskich w Runowie Kraj, Iwona Czaja – nauczyciel Szkoły Podstawowej  

w Zakrzewku, Magdalena Januszewska- nauczyciel Gimnazjum im. Polskich Noblistów  

w Więcborku, Robert Mazur – nauczyciel Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego 

w Więcborku, Michał Słoma – nauczyciel Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Więcborku. 

W tym dniu również Burmistrza odbył spotkanie z z-cą dyr. ZS w Sypniewie Panią Beatą 

Kiestrzyn, pedagog ZS Panią Lucyną Grabiec oraz dyr. BOOS Panią Danutą Zawidzką 

(miejsce: gabinet Burmistrza) 

15.10.2016r. - udział w IV Zjeździe OSP Powiatu Sępoleńskiego (miejsce: sala MLKS 

Krajna – Sępólno Krajeńskie) 

18.10.2016r. - spotkanie z Radą Rodziców ZS w Sypniewie (Pani Agnieszka Martin). 

Poruszane tematy dotyczyły: informacji dot. aktualnej postępowania toczącego się w sprawie 

Pani Grażyny Jurgielskiej, skargi na z-cę dyr. ZS w Sypniewie Panią Beatę Kiestrzyn oraz 

pedagoga szkolnego Panią Lucynę Grabiec oraz sprawy dzieci z przedszkola w Sypniewie. 



5 
 

tego dnia Burmistrz spotkała się również z komitetem protestacyjnym przeciwko biogazowni 

w Runowie Krajeńskim. 

19.10.2016r.- wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktu notarialnego oraz 

udział w konferencji dot. orzeczeń Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sępólnie 

Krajeńskim. W konferencji uczestniczył Kujawsko-Pomorski Kurator Oświaty Pan Marek 

Gralik (miejsce: Starostwo Powiatowe) i rozpoczęciu roku akademickiego UTW ( miejsce: 

sala Krajeńska) 

20.10.2016r.- posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku (miejsce: 

salka narad UM W-k). 

22.10.2016r. - udział w uroczystości 50 lecie państwa Filomeny i Feliksa Głyżewskich 

(miejsce: restauracja Pod Koroną w W-ku) 

24.10.2016r. - udział w posiedzeniu komisji rekrutacyjnej z kandydatkami na stanowisko 

dyr. MGOK w Więcborku Panią Dorotą Ratajczak oraz Panią Joanną Soja-Tońską. Ponadto 

udział w Konwencie Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego (Minikowo) oraz  

posiedzeniu Komisji Rolnictwa /.../ RM w Więcborku (miejsce: salka narad UM W-ku). 

25.10.2016r.- udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów RM w Więcborku (miejsce: 

salka narad UM W-ku). 

 

Radny Andrzej Wenda poprosił o szersze informacje dotyczące wizyty Burmistrza  

w funkcjonującej biogazowi  firmy Green Energy, o której wspomniał w swoich informacjach 

powyżej. Pytał też, czy są jakiejś zdjęcia bądź film z odbytej wizyty, który przybliżyłby 

funkcjonowanie takowej biogazowi. Pytał też o zamierzenia Burmistrza wobec Zespołu Szkół 

w Sypniewie w kontekście sytuacji jaka zaistniała w Placówce. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że nie dysponuje żadnym materiałem zdjęciowym, czy 

filmowym z wspomnianej wizyty. Dla niego osobiście kluczowym elementem wizyty było 

sprawdzenie położenia – lokalizacji zakładu, a ta jest zgoła odmienna od proponowanej  

w gminie Więcbork. Wieś Krasowo - Częstki, to teren typowo rolniczy. Kiedy tam pojawiła 

się propozycja budowy biogazowi mieszkańcy – w dużej mierze rolnicy byli zainteresowani  

i przekonani tym, że ta biogazownia będzie stosowała następujące proporcje 80% gnojowicy, 

20% kukurydzy. Jest to teren rolniczy nastawiony na hodowlę bydła mlecznego  

/gospodarstwa po 200.300 i 400 sztuk bydła/, zatem oczywistym jest jakie rodzi to problemy 

z gnojowicą. Niestety proporcje surowców, jak wiadomo muszą być odwrotne. Położenie 

zgoła inne, wieś w kształcie litery „C”, zakład osłonięty zagajnikiem, natomiast tam gdzie nie 

m drzew na horyzoncie szczere pole. Biogazownia ta nie funkcjonuje jeszcze na pełnych 

obrotach /możliwościach/ nie ma jeszcze odpadu pofermentacyjnego. Zapach od kiszonki jest, 

jaki jest to zależy od indywidualnej wrażliwości. Odnosząc się do drugiej części pytania 

radnego Burmistrz podkreślił, że nie chce zamknąć szkoły ale jeżeli rodzice w piśmie mówią, 

że nie chcą dać dzieci do tej szkoły, to rodzice muszą odpowiedzieć na pytanie. Szkoła jest 

dla dzieci, a jeżeli tych nie miałoby być, to wniosek nasuwa się sam. Nigdy z takim zamiarem 

się nie nosił, ani przez myśl mu to nie przeszło żeby likwidować szkołę w Sypniewie ale 

jeżeli rodzice mówią „my nie chcemy puszczać tam dzieci”, to jest decyzja rodziców. Jeżeli 

tak, to Gmina nie będzie utrzymywać pustej Szkoły. 

 

Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda Radny pytał, co było powodem zmiany lokalizacji siedziby 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, gdyż jak się dowiedział Sypniewo nie jest już brane 

pod uwagę. 

 Radny zapytał także, kiedy zostanie ogłoszony konkurs na sekretarza Gminy Więcbork. 
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 Pytał także w jakiej miejscowości Burmistrz wskaże potencjalnemu inwestorowi  

w przyszłości lokalizację ewentualnego zakładu przetwórczego/produkcyjnego, który ma 

jakiekolwiek oddziaływanie na środowisko. 

 

Przewodnicząca RM odnosząc się do pytania o siedzibę KPK podała, że ta kwestia jest  

w dalszym ciągu, w zawieszeniu. W dniu sesji nad tym tematem dyskutuje Zarząd 

Województwa. 

 

2. Radny Stanisław Posieczek zgłosił interpelacje dotyczące stanu dróg:  

 Droga Nr 189 relacji Więcbork – Dorotowo stan fatalny  

 Droga relacji Sypniewo – Borzyszkowo na odcinku między Lubczą, a Zgniłką - stan 

nawierzchni katastroficzny. 

 Radny pytał o właściciela drogi na odcinku od dworca  kolejowego w Dorotowie do 

granicy. Nawierzchnia pełna ubytków. 

3. Radny Jacek Kabattek dopytywał, czy i kiedy pojawią się nowe punkty świetlne  

w Zakrzewskiej Osadzie. 

 Mówił też o problemach z pozyskaniem równiarki gminnej do pracy na terenie sołectwa 

Zakrzewska Osada. Od sierpnia czterokrotnie zgłaszał potrzebę równania dróg i usłyszał 

cztery rożne przyczyny odmowy: raz był to określony harmonogram prac równiarki, 

druga to awaria równiarki, trzecia chorobowe operatora, czwarta brak paliwa. Radny 

zgłosił sugestię, aby jeszcze jeden z pracowników zrobił uprawnienia na obsługę 

równiarki i w razie niedyspozycji operatora, co oczywiście może się zdarzyć i jest rzeczą 

zrozumiałą, mógł go zastąpić. 

4. Radny Jan Antczak mówił o nowej drodze z Runowa Krajeńskiego w Kierunku 

Nadleśnictwa Chłopigost. W drodze wybiły się dziury i konieczna jest interwencja 

równiarki gminnej oraz zaraz po niej powinien na drodze pojawić się wał. Podobna 

sytuacja ma miejsce na drodze w kierunku Puszcza /za bażantarnią/ 

 

Ad. 8  Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2015/16),  

w tym o wynikach sprawdzianu w kl. VI szkoły podstawowej  i egzaminu gimnazjalnego  

w kl. III ( zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy o systemie oświaty) przedstawiła Dyrektor Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka.  

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Informacja nie wywołała dyskusji radnych. 

 

Ad. 9 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedłożyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Grażyna 

Witczak. 

 

Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku / Dz. U  

z 2016r. poz. 446) Radny i wójt składają pierwsze oświadczenie majątkowe  

w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, kolejne oświadczenia majątkowe są składane 

przez radnego i wójta co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. 
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Radni w składzie: Jan Antczak, Marta Bączkowska, Wojciech Janicki, Jacek Kabattek, 

Ryszard Kałaczyński, Beata Kopta, Beata Lida, Anna Łańska, Stanisław Piłka, Stanisław 

Posieczek, Władysław Rembelski, Henryk Szwochert, Andrzej Wenda, Kazimierz 

Wilczyński, złożyli oświadczenia w 2 egzemplarzach: w terminie do 30 kwietnia 2016 r. za 

rok poprzedni tj. 2015 wraz z kserokopią zeznania podatkowego za rok 2015, 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku 

 

Powyższe oświadczenia złożone zostały w ustawowym terminie i po analizie polegającej na 

porównaniu ich treści z załączonymi kserokopiami zeznań podatkowych PIT przesłane do 

właściwego miejscowo Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Do dnia sesji z Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim nie wpłynęły żadne uwagi 

odnośnie przedłożonych oświadczeń majątkowych radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyła swoje oświadczenie  

w oznaczonym terminie przedkładając je Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu. 

Służby podległe Wojewodzie po weryfikacji dokumentu nie stwierdziły nieprawidłowości  

i przesłały egzemplarz oświadczenia wraz z zeznaniem podatkowym za rok 2015 do Urzędu 

Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Ad. 10 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Ad. 11 Informację o opinii dotyczącej potrzeb Sądu Rejonowego w Tucholi w zakresie 

wykonywania prac przez skazanych w wyrokach kary ograniczenia wolności przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

 

W związku z otrzymaniem dnia 5 października 2016r. opinii Prezesa Sądu Rejonowego  

w Tucholi dotyczącej potrzeb sądu rejonowego w zakresie wykonywania prac przez 

skazanych Burmistrz Więcborka na podstawie § 3 ust. 2 Rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 10 czerwca 2010r. w sprawie podmiotów, w których jest 

wykonywana kara ograniczenia wolności  oraz prac społecznie użytecznych jest zobowiązany 

do przekazania informacji, jaki podmiot na terenie gminy będzie wyznaczony do odbywania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne (kary ograniczenia wolności przez 

skazanych) w 2017 roku  oraz zgodnie z opinią Prezesa Sądu zobowiązany jest do 

przygotowania  60 miejsc pracy w stosunku miesięcznym  na rok 2017 dla osób 

zobowiązanych przez Sąd do wykonywania  kary. Jednocześnie w ciągu 30 dni od otrzymania 

opinii Prezesa Sądu przedstawia informację o podmiocie wyznaczonym do realizacji tych 

zadań oraz i liczbie miejsc, jakie należy zabezpieczyć dla odbywających karę Radzie 

Miejskiej. Podmiotem wyznaczonym na terenie gminy do odbywania nieodpłatnej 

kontrolowanej pracy na cele społeczne jest Urząd Miejski w Więcborku, a osobą 

odpowiedzialną za organizowanie, kontrolowanie i rozliczanie wykonania pracy skazanych i 

ukaranych jest  Magdalena Starzecka Pełnomocnika ds. Ochrony Informacji Niejawnych przy 

współpracy z Inspektorem ds. Infrastruktury Technicznej Panem Szymonem Landowskim 

oraz wszystkimi sołtysami. Zadania realizowane są w Więcborku i w sołectwach, w których 

miejsce zamieszkania mają osoby odbywające karę. 
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Do dnia dzisiejszego wpłynęły 44 prawomocne orzeczenia Sądu w sprawie wykonania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne, z tego jeden otrzymał orzeczenie o 

niezdolności do pracy. 

 Obecnie prace wykonuje 18 skazanych.  

 W stosunku do 4 orzeczono karę zastępczą w postaci grzywny. 

 W stosunku do 2 karę zastępczą – więzienia. 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli  przystąpienia do opracowania Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

W związku z występowaniem potencjalnych obszarów problemowych oraz obszarów 

zdegradowanych na terenie Gminy Więcbork niezbędnym staje się podjęcie uchwały  

o przystąpieniu do sporządzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Więcbork. 

Program Rewitalizacji ma na celu wypracowanie rozwiązania problemów na obszarach 

zdegradowanych. Wdrażanie programu jest procesem wieloletnim, złożonym i kosztownym, 

zarządzanym przez gminę, prowadzonym poprzez zintegrowane działania na rzecz lokalnej 

społeczności, przestrzeni i gospodarki, skoncentrowane terytorialnie, podejmowane we 

współpracy z przedsiębiorcami, właścicielami nieruchomości, organizacjami pozarządowymi 

i pozostałymi grupami mieszkańców. Program Rewitalizacji stanowić będzie formalną 

podstawę ubiegania się o dofinansowanie projektów rewitalizacyjnych ze środków Unii 

Europejskiej w nowej perspektywie finansowej na lata 2014–2020 w celu poprawy 

zdegradowanych obszarów, pobudzenia ożywienia gospodarczego, wprowadzenia rozwiązań 

środowiskowych, przestrzenno-funkcjonalnych oraz technicznych. Wdrożenie Lokalnego 

Programu Rewitalizacji w Gminie Więcbork pozwoli na odbudowanie więzi społecznych na 

obszarach problemowych, przywróci ład przestrzenny, podniesie estetykę i stworzy warunki 

do rozwoju. Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Skład Rady Miejskiej uzupełnił radny Ryszard Kałaczyński  /obecnych 15 radnych/ 

 

Ad. 13 - 14 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.70.2016/26 z dnia 29 września 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz.80101 (§2010) o kwotę 290,00 zł w związku  

z aktualizacją i korektą wniosków dot. wyposażenia szkół w podręczniki, materiały 

edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §4210  
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i §4240. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.70.2016/26 z dnia 29 września 2016 

r. zmniejszającego plan dotacji w rozdz. 80110 (§2010) o kwotę 550,00 zł w związku  

z aktualizacją i korektą wniosków dot. wyposażenia szkół w podręczniki, materiały 

edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. Po stronie wydatków zmniejsza się plan w §4210  

i §4240. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego: 

 nr WFB.1.3120.3.75.2016 z dnia 17 października 2016 r. zwiększającego plan dotacji  

w rozdz. 85213 (§2030) o kwotę 5.474,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, o którym mowa w art. 17 ust. l pkt. 20 

ustawy o pomocy społecznej. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §4130. 

 nr WFB.I.3120.3.78.2016 z dnia 24 października 2016 r. zmniejszającego plan dotacji 

w rozdz. 85213 (§2030) o kwotę 1.192,00 zł. Wojewoda dokonał korekty decyzji z dnia 

29.09.2016 r. nr WFB.I.3120.3.71.2016. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.75.2016 z dnia 17 października 

2016r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85415 (§2040) o kwotę 4.309,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych dla 

uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2016 r. -„Wyprawka 

szkolna". Po stronie wydatków zwiększa się plan w §3260. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.78.2016 z dnia 24 października 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85415 (§2030) o kwotę 107.244,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §3260. 

6. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.78.2016 z dnia 24 października 

2016r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85214 (§2030) o kwotę 92.665,00 zł  

z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu 

państwa, zgodnie z postanowieniami art. 147 ust. 7 ustawy o pomocy społecznej. Po 

stronie wydatków zwiększa się plan w §3110. 

7. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.74.2016 z dnia 07 października 

2016r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85215 (§2010) o kwotę 433,22 zł  

z przeznaczeniem na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za IV kwartał 

2016r. dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej. Po stronie wydatków zwiększa się 

plan w §3110 i §4300. 

8. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.76.2016 z dnia 19 października 

2016r.: 

 zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85216 (§2030) o kwotę 73.127,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, o których mowa w art. 

17 ust. l pkt. 19 ustawy o pomocy społecznej - rezerwa celowa cz.83, póz. 25 ustawy 

budżetowej na 2016 r., 

 zmniejszającego plan dotacji w rozdz. 85216 (§2030) o kwotę 16.570,00 zł. Wojewoda 

dokonał korekty decyzji z dnia 15.09.2016 r. nr WFB.I.3120.3.65.2016. 

Po stronie wydatków zmianie uległ plan finansowy w §3110. 

9. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
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Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.78.2016 z dnia 24 października 

2016r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85219 (§2030) o kwotę 16.649,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania wynikającego z art. 121 ust. 3a ustawy  

o pomocy społecznej, tj. na wypłatę dodatku w wysokości 250,00 zł miesięcznie na 

pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego 

pracę socjalną w środowisku w roku 2016. Po stronie wydatków zwiększa się plan  

w §4010. 

10. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.76.2016 z dnia 19 października 

2016r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85228 (§2010) o kwotę 2.860,00 zł  

z przeznaczeniem na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych 

w miejscu zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi, o których mowa w art. 18 

ust. l pkt. 3 ustawy o pomocy społecznej. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §4170. 

11. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.77.2016/26 z dnia 20 października 

2016 r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 01095 (§2010) o kwotę 284.265,26 zł  

z przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz 

pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu. Po stronie wydatków zwiększa się 

plan w §4430, §4300, §4010, §4110, §4120. 

12. Zmniejsza się plan dochodów (§2460) i wydatków budżetowych (§4300) w rozdz. 90019  

o kwotę 78.744,00zł. w związku z zawartą umową dotacji nr DB16058/OZ-az. Zawarta 

umowa określa ostateczną kwotę dotacji z WFOŚiGW w Toruniu jaką Gmina otrzyma  

w związku z realizacją zadania pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwianie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

13. Zwiększenia planu dochodów dokonano w następujących rozdziałach: 

 70005§0690 o kwotę 1.300,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie dokumentacji 

do sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

 70005§0920 o kwotę 450,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 75011 §0690 o kwotę 1.000,00 zł (opłata dodatkowa za przyjęcie oświadczeń  

o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 75023§0690 o kwotę 670,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 

 75023§0970 o kwotę l .650,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75616§0500 o kwotę 20.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75618§0480 o kwotę 31.200,00 zł (wpływy z opłaty za zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych), 

 75621 §0020 o kwotę 21.580,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób 

prawnych), 

 75814§0920 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85212§2360 o kwotę 1.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 92695§0830 o kwotę 500,00 zł (wpływy z wynajmu sprzętu wodnego w okresie 

letnim). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

14. W rozdz. 01010§4300 zwiększa się plan finansowy o kwotę 500,00 zł w związku ze 

zleceniem w przygotowywanej dokumentacji projektowej do zadania pn.: „Budowa sieci 

wodociągowej na os. Piastowskim w Więcborku" zwiększenia zakresu prac. Umożliwi to 
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spięcie dwóch sieci i powstanie obiegu zamkniętego, co zapobiegać będzie zastojom wody 

i zwiększy ciśnienie w sieci. 

15. W rozdz. 01095 (oprócz zmian opisanych w pkt 11 uzasadnienia) zmienia się plan 

finansowy pomiędzy §4300 a §4210 o kwotę 500,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

artykułów na organizację wystawy stołów wigilijnych w Gminie Więcbork. 

16. W rozdz. 60016 zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych o kwotę 

42.000,00 zł w wyniku: 

 rezygnacji z realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżki rowerowej Borzyszkowo - 

Więcbork (dokumentacja techniczna). Wartość zadania 50.000,00 zł. W finansowaniu 

tego zadania uczestniczyło 5 sołectw angażując środki z funduszy sołeckich na br. 

(Runowo Kraj. - 8.000,00 zł, Borzyszkowo - 5.000,00 zł, Górowatki - 900,00 zł, 

Zgniłka - 800,00 zł, Czarmuń - 800,00 zł). Rezygnacja spowodowana jest wysokimi 

kosztami realizacji zadania przekraczającymi możliwości finansowe Gminy. 

 zwiększenia planu finansowego o kwotę 8.000,00 zł na realizację zadania pn.: „Budowa 

drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kraj." Są to środki sołectwa Runowo Kraj. 

w ramach funduszu sołeckiego. Zmiana jest zgodna z uchwałą zebrania wiejskiego  

z dnia 27.09.2016 r. 

17. W rozdziale 70005 zmienia się plan finansowy pomiędzy §6060 a §4400 o kwotę 8.000,00 

zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na regulowanie zobowiązań z tytułu 

zarządzania lokalami stanowiącymi własność Gminy Więcbork. 

18. W rozdziale 75023 dokonano zmian w planie finansowym pomiędzy §4300 a §3020 na 

kwotę 1.510,00 zł celem zapewnienia środków na dofinansowanie uprawnionym 

pracownikom zakupu okularów ochronnych do pracy przy komputerze. 

19. W rozdziale 75095 w §6050 zmniejsza się plan finansowy o 36.000,00 zł w wydatkach 

inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego przy UM w Więcborku na świetlicę dziennego 

pobytu oraz pomieszczenia socjalne (dokumentacja techniczna)" w związku z wyłonieniem 

wykonawcy zadania. Oszczędności przeznacza się na zwiększenie planu wydatków na 

wykonanie dokumentacji w zadaniu pn.: „Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze 

Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą". W wyniku przeprowadzonego 

zapytania ofertowego, najtańsza i najkorzystniejsza oferta przewyższa dotychczasową 

kwotę w planie finansowym. 

20. W rozdziale 75412 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §3020  

a §4210 na łączną kwotę l .600,00 zł. Zmiany dotyczą środków funduszy sołeckich 

następujących sołectw: 

 Sołectwo Sypniewo - kwota l .000,00 zł, 

 Sołectwo Adamowo - kwota 400,00 zł, 

 Sołectwo Frydrychowo - 200,00 zł. 

Zmiany są zgodne z uchwałami zebrań wiejskich, które odbyły się w dniach 26 i 29 

września 2016 r. Środki mają zostać przeznaczone na zakup materiałów budowlanych dla 

OSP Sypniewo. 

21. W rozdziale 80104§6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

zmywarko - wyparzarki gastronomicznej dla Przedszkola Gminnego w Więcborku" na 

kwotę 7.000,00 zł. 

22. W rozdziale 80110§6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 15 szt. 

zestawów komputerowych wraz z serwerem do tworzonej pracowni komputerowej  

w Gimnazjum w Więcborku" na kwotę 42.250,0 zł. 

23. W dziale 801 (oprócz zmian opisanych w pkt l i 2 uzasadnienia) i 854 dokonano zmian  

w planie finansowym wydatków bieżących w związku z prowadzoną działalnością 
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edukacyjną w placówkach oświatowych. 

24. W rozdziale 85154, w części dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej związanej  

z przeciwdziałaniem alkoholizmowi, w tym koszty działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, przesuwa się z § 4300 kwotę 135,00 na § 

4210. Zmiany związane są realizacją programów profilaktycznych w szkołach, 

stowarzyszeniach. Pozostałe zmiany w rozdziale 85154 dotyczą działalności Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku, gdzie m. in. zwiększa się plan finansowy o 31.200,00 zł  

w związku z wysokim wykonaniem dochodów z tytułu opłaty za zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych. 

25. W rozdziale 85203, w części dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku, oszczędności z § 3020 (600,00 zł), § 4170 (953,57 zł), § 4260 (25.000,00), § 

4280 (500,00 zł), § 4360 (300,00), § 4410 (1.500,00 zł) oraz § 4430 (3.208,39 zł) 

stanowiące łączną wartość 31.861,96 zł przeznacza się na bieżące potrzeby w § 4210. 

Ponadto w rozdziale 85203, w części dotyczącej klubu samopomocy DOMEK  

w Więcborku, oszczędności z § 4300 (10.000,00 zł) oraz § 4360 (20,00 zł) stanowiące 

łączną wartość 10.020,00 zł przeznacza się na bieżące potrzeby w § 4210. 

26. W rozdziale 85206, w części dotyczącej działalności Świetlicy Środowiskowej  

w Więcborku, oszczędności z § 4040 (2.316,94 zł), § 4280 (200,00 zł), § 4410 (300,00 zł), 

§ 4440 (436,65 zł), § 4700 (425,00 zł) stanowiące łączną kwotę 3.678,59 zł przeznacza na 

bieżące potrzeby w § 4210. Ponadto w rozdziale 85206, w części dotyczącej Wspierania 

rodziny, oszczędności z § 4040 w kwocie 346,51 zł oraz § 4440 w kwocie 319,87 zł 

stanowiące łączną wartość 666,38 zł przeznacza się na § 4700 na szkolenia asystentów 

rodziny. 

27. W rozdziale 85219§6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne polegające na: 

„Zakupie 5 szt. zestawów komputerowych wraz z serwerem dla Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku". Wprowadzenie nowego zadania wynika  

z konieczności wymiany sprzętu zużytego. Ponadto, dokonano zmian celem 

zabezpieczenia środków finansowych na konsultacje merytoryczne do wniosku 

aplikacyjnego będącego odpowiedzią na ogłoszony przez Zarząd Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego jako Instytucją  Zarządzającą konkurs Nr RPKP.09.02.01-IZ.OO-

04-048/16, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014-2020, pn. „Program Aktywności Lokalnej na terenie gminy 

Więcbork". Konsultacje obejmują porady z zakresu zgodności projektu z obowiązującymi 

dokumentami programowymi i horyzontalnymi oraz adekwatnymi aktami prawa 

krajowego i unijnego. 

28. W rozdziale 85295, w części dotyczącej działań aktywizujących i integrujących 

społeczność lokalną, zmian dokonano w związku z odbywającymi się zajęciami Klubu 

Seniora. 

29. W rozdziale 90004 dokonano zmian w sposobie realizacji zadania sołectwa Suchorączek  

w ramach funduszu sołeckiego na 2016 r. polegającego na koszeniu terenów zielonych. 

Zgodnie ze złożonym wnioskiem zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 200,00 zł, 

zmniejszając plan w §4300. 

30. W rozdziale 90015 zwiększa się plan finansowy o kwotę 2.000,00 zł. Zmiany dotyczą 

środków funduszy sołeckich dwóch sołectw: 

 Sołectwa Zakrzewek, które zgodnie z uchwałą zebrania wiejskiego z dnia 25.09.2016 r. 

rezygnuje z zakupu materiałów (§4210 - 2.000,00 zł) na zmianę linii energetycznej nad 

boiskiem w Zakrzewku i chce środki przeznaczyć na zakup materiałów do przebudowy 

zbiornika na ścieki przy świetlicy (92109§4210), 

 Sołectwa Borzyszkowo, które zgodnie z uchwałą zebrania wiejskiego z dnia 29.09.2016 

r. rezygnuje z dofinansowania wykonania dokumentacji na budowę ścieżki rowerowej 

Borzyszkowo – Więcbork (5.000,00 zł) i środki przeznacza w wysokości 4.000,00 zł na 
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zakup lampy solarnej dla sołectwa. Pozostałą kwotę sołectwo przeznacza na 

zwiększenie o 1.000,00 zł planu finansowego za zadanie: „Utwardzenie placu przy 

świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie" (92109§6050). 

31. W rozdziale 90019 dokonano zmian w planie finansowym pomiędzy §4190 i §6230  

a §4210 o kwotę łączną 2.100,00 zł z przeznaczeniem na organizację akcji „Sprzątanie 

świata" w Gminie Więcbork. 

32. W rozdziale 92109 zwiększa się plan finansowy o łączną kwotę 6.269,32 zł. Zmiany 

dotyczą środków funduszy sołeckich. Oprócz zmian opisanych w pkt. 30 Sołectwo Zgniłka 

i Sołectwo Czarmuń, zgodnie z podjętymi uchwałami zebrania wiejskiego dokonują zmian 

w zakresie planowanych do realizacji przedsięwzięć. Sołectwo Zgniłka dokonując 

przesunięć wprowadza zadanie polegające na doposażeniu sołectwa w sprzęt AGD do 

realizacji spotkań integracyjnych. Natomiast sołectwo Czarmuń chce wykonać prace 

remontowe na budynku świetlicy. 

33. W rozdziale 92116§2480 zwiększa się o 12.500,00 zł dotację dla Miejsko-Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Więcborku z przeznaczeniem na realizację bieżącej działalności. 

34. W rozdziale 92195 i 92695 (§4210) zmiany dotyczą funduszy sołeckich. Dokonane 

przesunięcia zostały opisane w pkt. 32 uzasadnienia. Ponadto, Sołectwo Górowatki 

zgodnie z uchwałą zebrania wiejskiego z dnia 11.09.2016 r. rezygnuje z dofinansowania 

wykonania dokumentacji na budowę ścieżki rowerowej Borzyszkowo - Więcbork (900,00 

zł) i środki przeznacza na zakup materiałów do wykonania ogrodzenia przy placu zabaw w 

sołectwie. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając o pkt. 11 uzasadnienia dotyczący 

przesunięcia kwoty 8.000,00 zł z zakupów inwestycyjnych na opłaty za zarządzanie. Chciała 

wiedzieć, czy konieczność przesunięcia wynikała z wcześniejszego niedoszacowania opłat za 

zarządzanie. Drugie pytanie radnej dotyczyło czynników, które złożyły się na wzrost 

dochodów z pozwoleń na sprzedaż alkoholu aż o 15%. Kolejne odnosiło się do przesunięć 

dokonanych w ramach budżetu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku. W tym ostatnim przypadku porażającym jest według radnej przeszacowanie 

wydatków na energię aż o 70% skoro z 35.000,00 zł zdejmuje się kwotę 25.000,00 zł  

i przeznacza je na inne wydatki. Z przedstawionego opisu według niej nie wynika co 

przesunięcia miały by dać korzystającym z OPS. Pytanie też, czy koniecznym jest zakup gry 

do „XBOX”, czy szeroko pojęte gry edukacyjne dla osób z Klubu „Domek”, jak również 

zakup wyciskarki do soków. Poza tym zastanawiające jest dlaczego te same punkty zakupowe 

pojawiają się i w Środowiskowym Domu Samopomocy i Klubie „Domek”. Przewodnicząca 

RM ubolewała, że na sesji nie ma żadnego reprezentanta jednostki MGOPS, który mógłby 

ewentualnie wyjaśnić pewne rzeczy, gdyż jej zdaniem zwiększenie wydatków na materiały aż 

o 40% jest kompletnym nieporozumieniem. Po to się tworzy plany wydatków, aby je 

realizować, a nie totalnie przebudowywać. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że jeżeli chodzi o zmiany w rozdziale 70005, to wiąże się ona 

z tym, że Gmina zakupuje od ZGK usługę zarządzania. Praktycznie co roku stawki te na 

zebraniach wspólnot się zmieniają. Mogą też w ciągu roku zdarzać się wnioski o wykup 

mieszkań, których wcześniej nie można było przewidzieć, które docelowo mogą zmniejszyć 

kwoty za Zarząd. W drugiej połowie roku weryfikacja planu w tym zakresie jest konieczna. 

Natomiast przesunięcia w rozdziale 85203 determinują zwiększenia planu, jakie następowały 

sukcesywnie. Jest to zadanie zlecone Gminie, z którego musi się ona rozliczyć. Uzupełnienie 

bazy zarówno w Środowiskowym Domu Samopomocy, jak i Świetlicy Środowiskowej do 

organizacji warsztatów dla uczestników/korzystających jest jak najbardziej uzasadnione tym 

bardziej, że taka sposobność się pojawiła. Nie bardzo wie, o co chodzi z zakupem zestawów 
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komputerowych ale znając politykę prowadzoną przez MGOPS w Więcborku uważa, że 

środki wydawane są tam w sposób racjonalny. 

 

Przewodnicząca RM w kwestii zakupu komputerów określonej marki odesłała Skarbnik 

Gminy do poruszenia tej kwestii z dyrekcja MGOPS. Poza tym wskazała, że zwiększenie 

subwencji było zaledwie o 12.000,00 zł, a nie o 40.000,00 zł, które są przedmiotem 

przesunięć w planie MGOPS. Rozumie, że zabieg ma na celu sensowne wydatkowanie 

środków ale pytanie, czy takowego nie planuje się na etapie projektowania budżetu. Jeżeli 

ktoś zakłada, ze wyda na energię 35.000,00 zł, a potem wydaje tylko 10.000,00 zł, to coś jest 

nie tak. Przewodnicząca zapytała też ponownie o wzrost w opłatach za wydawanie koncesji 

na alkohol. 

 

Skarbnik Gminy podała, że jest to związane z wydaniem większej ilości koncesji na 

sprzedaż alkoholi. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński nawiązując do zakupów sprzętu planowanego przez MGOPS 

w ramach przesunięć środków zauważył, że kwota 2.000,00 zł za kuchenkę z elektryczną 

płytą ceramiczną jest nieco przesadzona. To samo tyczy się  zakupu aż trzech stołów po 

1.000,00 zł każdy i pralki automatycznej z suszarką za 2.800,00 zł. 

 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że wskazuje się na rzeczy, o których mowa była na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Wyposażenie to jest potrzebne Placówce ale może 

niekoniecznie. Dlatego też ponowiła prośbę do Burmistrza, aby ten zweryfikował, jak 

zatrudnieni są w jednostce ŚDS pracownicy np. sprzątaczka. Jeżeli są środki, to pozwólmy 

ludziom pracować, a jeżeli zostają środki na wynagrodzeniach, to może zatrudniać więcej 

osób, które są tam potrzebne, bądź też rozszerzyć działalność Jednostki, bo takie możliwości 

są. Wszystko jest kwestią właściwej oceny sytuacji. 

 

Skarbnik Gminy dopowiedziała, że samego zwiększenia do działalności ŚDS było w roku 

bieżącym ponad 37.000,00 zł i nie było to jednorazowe zwiększenie. 

 

Być może podana przeze mnie kwota 12.000,00 zł wynikała z wiedzy o ostatniej zmianie – 

stwierdziła Przewodnicząca RM.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała również, że kwoty zakupu sprzętu są według niej jak 

najbardziej kwotami realnymi. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Zmian w WPF w latach 2016 – 2017 dokonano z uwagi na wprowadzone zmiany w planie 

dochodów i wydatków budżetu Gminy. Natomiast w załączniku przedsięwzięć wprowadzono 

następujące zmiany: 

 



15 
 

1. dodano realizację nowego zadani pn.: „ Przebudowa drogi wewnętrznej wraz  

z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Pomorskiej na Osiedlu Piastowskim w 

Więcborku” z limitem wydatków majątkowych na 2017r. w wysokości 1.202.000,00 zł, 

2. usunięto limit kwotowy w 2017r. na realizację zadań pn.: „ Budowa drogi gminnej  

w obrębie ulic Kazimierza Wielkiego i Bolesława Chrobrego w Więcborku i „Budowa 

dróg gminnych oraz sieci kanalizacji deszczowej na Osiedlu Piastowskim  

w Więcborku” z uwagi na wprowadzenie zdania wskazanego w pkt. 1, 

3. przesunięte zostały limity kwotowe z 2017r na 2018r. w realizacji zadań : Przebudowa 

ulicy Dworcowej w Więcborku” i „Budowa mieszkań socjalnych w systemie kontenerów 

modułowych” z uwagi na wprowadzenie zadania wskazanego w pkt.1. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 15 - 17 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork 

przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji UM p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie sposobu uregulowania stanu spraw majątkowych w odniesieniu do 

nieruchomości gruntowych wchodzących w zasób pasów drogowych ulicy I Armii 

Wojska Polskiego i Krótkiej w Więcborku. 

 

W związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa i przebudowa części 

drogowego układu komunikacyjnego w obrębie ulic: Gdańskiej (DW nr 241 relacji Tuchola 

Rogoźno), I AWP (DP nr 1133C relacji Więcbork Wielowicz), Krótkiej (DG nr 020714C) i 

Starodworcowej (DP nr 1129C relacji Sępólno Kraj. Nowy Dwór Więcbork) w m. 

Więcbork", które było współfinansowane ze środków budżetu Państwa w ramach Programu 

Wieloletniego pod nazwą: „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 20082011” 

oraz ze środków samorządów Województwa Kujawsko Pomorskiego, Powiatu Sępoleńskiego 

i Gminy Więcbork, właściwy organ, tj. Starosta Sępoleński w dniu 30 września 2010 roku 

wydał decyzję Nr 7351633/ 10 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej. Tym samym 

nieruchomości o numerach ewidencyjnych: 67/4, 75/2, 88/29, 88/31, 88/32 oraz 535/4, 

położone w obrębie ewidencyjnym Więcbork 1 i należące do Gminy Więcbork, z mocy prawa 

stały się własnością Powiatu Sępoleńskiego. Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 10 kwietnia 

2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 

publicznych (Dz. U. z 2015r., poz. 2031 z późn. zm.), Powiat Sępoleński stał się stroną 

zobowiązaną w zakresie poniesienia ciężaru wszelkich odszkodowań. Uzasadniając, należy 

również wskazać, że przywołane przedsięwzięcie inwestycyjne realizowane było m. in. na 

podstawie Porozumienia Umowy, zawartej w dniu 26 sierpnia 2010 roku pomiędzy 

Burmistrzem Więcborka, a Zarządem Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. Z mocy ustaleń 

wskazanego dokumentu, Burmistrz Więcborka, działając jako zarządca drogi publicznej 

kategorii gminnej nr 020714C, tj. ulicy Krótkiej w Więcborku przekazał, a Zarząd Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim, działając jako zarządca dróg publicznych kategorii powiatowej, przejął 
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prowadzenie zadania zarządzania tą drogą na odcinku o długości 0,200 km poczynając od km 

0+000 jej przebiegu. Zadanie to obejmowało również rozbudowę i przebudowę części układu 

komunikacyjnego w obrębie wskazanych na wstępie ulic. Przekazanie w zarządzanie 

zarządzanej przez Burmistrza Więcborka ulicy Krótkiej nastąpiło na czas realizacji 

inwestycji, a konkretnie na czas liczony od dnia zawarcia Porozumienia Umowy, do dnia 

odbioru końcowego robót budowlanych. W  konsekwencji powyższego Powiat Sępoleński 

pełnił rolę inwestora dla całości przedsięwzięcia ze wszystkimi tego następstwami, którym 

jednym z nich są odszkodowania. Uregulowanie stanu spraw w sposób gwarantujący spójność 

stanu zarządczego w zakresie zarządzania drogami publicznymi, którymi są ulice I AWP  

i Krótka w Więcborku, ze stanem prawnym nieruchomości wchodzących w zasób ich pasów 

drogowych, bez jednoczesnego obciążania budżetów Gminy Więcbork i Powiatu 

Sępoleńskiego, jest wolą obu samorządów i stało się możliwe po zmianie kategorii drogi 

publicznej nr 1133C relacji Więcbork Wielowicz na odcinku ul. I AWP, z powiatowej na 

gminną. W zamian za zrzeczenie się w całości przez Gminę Więcbork odszkodowania 

przysługującego jej za utracone prawo własności nieruchomości wymienionych w preambule 

do uchwały, Powiat Sępoleński zrzekł się bezwarunkowo na rzecz Gminy Więcbork  

z przysługujących mu praw majątkowych do nieruchomości wymienionych w § 1 uchwały. 

Niniejszą uchwałą Gmina Więcbork wyraża zgodę na przejęcie na rzecz Gminy Więcbork 

przedmiotowych nieruchomości. W konsekwencji Gmina Więcbork staje się właścicielem 

całości nieruchomości składających się na zasób pasów drogowych ulicy I AWP i ulicy 

Krótkiej w Więcborku, a jednocześnie Burmistrz Więcborka, jako organ, jest dla obu 

wymienionych ulic właściwym zarządcą drogi, co stanowi o ugruntowaniu pożądanego stanu 

formalno prawnego. Podjęcie uchwały jest wypełnieniem woli wyrażonej podczas szeregu 

tematycznych spotkań roboczych przedstawicieli Urzędu Miejskiego w Więcborku oraz 

Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, odnoszącą się do konieczności 

uporządkowania stanu prawnego i zarządczego ulicy I Armii Wojska Polskiego oraz ulicy 

Krótkiej w Więcborku. Jest również wyrazem partnerskiego współuczestnictwa obu 

samorządów, w podlegającej etapowaniu, realizacji zadania publicznego polegającego na 

kompleksowej przebudowie ulicy I Armii Wojska Polskiego w Więcborku. A także 

rozwiązuje temat odszkodowań należnych Gminie Więcbork i deklaruje współuczestnictwo  

w uregulowaniu ewentualnych odszkodowań należnych Skarbowi Państwa. 

 

Pan Bąk wskazał też na konieczność naniesienia autopoprawki w przedłożonym radnym 

projekcie uchwały. Poprawka dotyczyła § 3 projektu, gdzie w  określeniu „/…/na odcinku  

o długości 0.0772 km” należało wykreślić jedno z zer po kropce. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli pytań. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Wstrzymała się od głosu   - 1 radna 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz ponownego wyodrębnienia 

lokali mieszkalnych zlokalizowanych w budynku Suchorączek 16. 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

do wyłącznej właściwości Rady Miejskiej należy między innymi określenie zasad zbycia 

nieruchomości. Rada Miejska decyduje o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży, oddania 

w użytkowanie wieczyste lub o ich obciążaniu oraz o  warunkach dokonania tych czynności. 
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Niniejsza uchwała umożliwi sprzedaż nieużytkowanego poddasza w budynku położonym  

w Suchorączku 16 na rzecz właścicieli lokali nr 1 i 2 oraz umożliwi regulację stanu prawnego 

nieruchomości zabudowanych oznaczonych numerami geodezyjnymi 50/1 i 50/6. Niniejsza 

sprzedaż nastąpi na warunkach określonych w uchwałach Rady Miejskiej w Więcborku:  

Nr XXXII/283/2013 z dnia 27 czerwca 2013r. w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy Więcbork oraz wysokości stawek procentowych 

i warunków udzielenia bonifikat (Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. poz. 2378 z dnia 3 lipca 2013r.) 

oraz Nr XIII/87/2015 z dnia 25 listopada 2015r. w sprawie zasad sprzedaży lub oddania  

w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Więcbork w związku z realizacją roszczeń  wynikających z art.209a ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997r. ustawy o gospodarce nieruchomościami (Dz. Urz. Woj. Kuj.Pom. poz. 4003 z dnia 4 

grudnia 2015r.). Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy  

z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Z wnioskiem wystąpili właściciele lokali tj.  

p. Łukaszewscy i Radkowscy. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, z czym wiąże się ponowne wyodrębnienie 

tych lokali. 

 

Pan Bąk odpowiedział , że ww. osoby mają do tej pory sprzedane tylko lokale mieszkalne. 

Teraz wyodrębniono działkę i pomieszczenia przynależne tj. strych, piwnice i budynki 

gospodarcze.  

 

A jaka jest powierzchnia działki – pytała Przewodnicząca RM. 

 

3549m² - odpowiedział p. Bąk. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Więcborku przy 

ulicy Przemysława II. 

 

Projekt zakłada zbycie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego trzech działek 

zlokalizowanych na Osiedlu Piastowskim w Więcborku. Na ww. terenie obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który przeznacza tereny pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną z możliwością prowadzenia drobnych usług  nieuciążliwych.  

Z wnioskiem o nabycie nieruchomości wystąpiła osoba fizyczna p. Krzysztof Koniec zam.  

w Więcborku. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 15 radnych. 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 18 - 20 Projekty uchwał dotyczące zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 

Borzyszkowo i Klarynowo (sołectwo Borzyszkowo), Jeleń, Runowo Krajeńskie omówił 

również Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

Powyższe dokumenty przygotowane zostały we współpracy z sołtysami i mieszkańcami 

poszczególnych sołectw. Do każdego planu jest też pozytywna opinia sołectwa o jego 

przyjęciu. Plany te zwierają informację o sołectwa, ich historii, położeniu, mieszkańcach,  

o radzie sołeckiej, o zasobach we wsi wraz z klasyfikacją dotycząca znaczenia tych zasobów. 

Poza tym informację o słabych i mocnych stronach danego sołectwa oraz wymienione są 

inwestycje, które sołtysi wraz z mieszkańcami chcieliby zrealizować na terenie tych sołectw. 

Uczestnicy zebrań sołeckich wypełnili przygotowane prze Referat Inwestycji /…/ UM 

ankiety, jak również mieli prawo wglądu do dokumentu i wypowiedzenia się w ich temacie. 

Omawiane dokumenty są elementem niezbędnym do aplikowania o środki zewnętrzne  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich /PROW/. Oznacza to, że w momencie 

złożenia wniosku o dofinansowanie jakiejś inwestycji, która wykonywana będzie na terenie 

sołectwa, wymagane będzie załączenie do niego Planu Odnowy danego sołectwa. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ do przedłożonych Planów – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Borzyszkowo i Klarynowo 

(sołectwo Borzyszkowo). 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeleń. 

 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

c) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Runowo Krajeńskie. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie  sprzeciwu dla lokalizacji w Runowie Krajeńskim 

inwestycji pn. „Budowa biogazowi rolniczej o mocy 1,2 MW do docelowej 1,9 MW” 

przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska. /uchwała wywołana 

została przez grupę radnych/ 

 

W duchu solidarności, podzielając obawy i wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 

mieszkańców Gminy Więcbork, Rada Miejska w Więcborku stanowczo sprzeciwia się 



19 
 

lokalizacji w miejscowości Runowo Kraj. inwestycji pn.: „Budowa biogazowni rolniczej  

o mocy od 1,2 MW do docelowej 1,9 MW”.  

Zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku do przekazania niniejszej 

uchwały Zarządowi Spółki Green Energy Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy informacyjnej Urzędu 

Miejskiego w Więcborku oraz na stronie BIP. 

Uzasadnienie: 

Planowana do realizacji przez spółkę Green Energy z siedzibą w Warszawie „Budowa 

biogazowni rolniczej o mocy od 1,2 MW do docelowej 1,9 MW” zlokalizowanej  

w miejscowości Runowo Kraj. wzbudza ogromny sprzeciw mieszkańców Gminy Więcbork 

wyrażony zebraniem około tysiąca podpisów. Mieszkańcy słusznie obawiają się poważnych 

uciążliwości związanych z funkcjonowaniem biogazowni. Podnoszony jest przede wszystkim 

problem nieprzyjemnego zapachu oraz wzmożenia ruchu ciężkiego transportu 

samochodowego. Ponadto wskazywany jest brak należytych i zakrojonych na szerszą skalę 

konsultacji społecznych. 

Więcbork jest miejscowością turystyczną posiadającą kilka ośrodków wczasowych oraz 

przepiękną plaże, z której w okresie letnim korzysta  kilka tysięcy turystów. Położenie 

biogazowni w odległości 1,5 km od tych miejsc może stwarzać niebezpieczeństwo utraty ich 

walorów turystycznych. Ponadto w bezpośrednim sąsiedztwie tej inwestycji rozwija się 

budownictwo mieszkaniowe, uciążliwe skutki funkcjonowania biogazowni mogą wpłynąć 

negatywnie zarówno na mieszkańców istniejących już budynków jak i dla przyszłych 

potencjalnych inwestorów. 

Brak stosownych regulacji prawnych co do poziomu odorowego może uniemożliwiać 

skuteczną ochronę mieszkańców przed zagrożeniami. Ponadto niestabilność źródeł 

finansowania ww. inwestycji może budzić obawy co do trwałości przestrzegania wymagań 

określonych przez Regionalną Dyrekcje Ochrony Środowiska w Bydgoszczy oraz Stację 

Epidemiologiczno – Sanitarną w Sępólnie Kraj. 

W związku z powyższym, podzielając obawy mieszkańców w sprawie planowanej lokalizacji 

inwestycji pn.: „Budowa biogazowni rolniczej o mocy od 1,2 MW do docelowej 1,9 MW”  

w miejscowości Runowo Kraj., Rada Miejska w Więcborku stanowczo sprzeciwia się  

ww. lokalizacji, uważając tym samym podjęcie niniejszej uchwały za zasadne. 

Przewodnicząca RM wyjaśniła, że z racji tego, iż uchwała wywołana została z inicjatywy  

i na wniosek grypy radnych opinię przedstawi Burmistrz Więcborka. 

Opinia Burmistrza Więcborka do ww. projektu – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
 

Radny Władysław Rembelski mówił, że żyjemy w XXI wieku i dostępne na dziś 

technologie są również na poziomie XXI wieku. Co prawda nie był w miejscu, gdzie taka 

biogazownia znajduje się na terenie Polski ale miał okazję być przebywać przy takim obiekcie 

poza jej granicami. Wygląd obiektu zmylił go do tego stopnia, że pytał przewodnika, co to  
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za ocieplony obiekt sportowy. Nie wyczuwał też wówczas na miejscu, żadnych 

nieprzyjemnych zapachów. Natomiast, żeby dziś móc podjąć decyzję „za” lub „przeciw” 

musiał sobie odpowiedzieć na kilka pytań. Pierwsze z nich, to jak ma się ten wywołany 

projekt uchwały do uchwały podejmowanej przez Radę Miejską w Więcborku na sesji 

nadzwyczajnej 15 lipca 2016r  dotyczącej Planu Gospodarki Niskoemisyjnej /patrz str. 

60,61,98 opracowania/. O ile dobrze pamięta na opracowanie tegoż Programu Gmina wydala 

ok. 40.000,00 zł z czego 50% stanowiło dofinansowanie ze środków zewnętrznych  

z WFOŚ i GW. Czy wydatkowanie 40.000,00 zł na powyższe opracowanie oznacza, że środki 

te wydano na bubel? Drugie pytanie, jakie zadaje sobie radny dotyczy uzasadnienia uchwały. 

Rady zastanawia się, co mają źródła finansowania – cyt.: „Niestabilne źródła finansowania” 

do tego projektu? Uważał, że radni nie mają prawa wtrącać się inwestorowi w to z jakich 

źródeł finansowania on korzysta. Jeżeli natomiast źródła te będą niestabilne, biogazownia ta 

nigdy nie powstanie i nie będzie żadnego problemu. Zadawał też sobie pytanie, czy jako 

radny jest za rozwojem gminy, czy ma ona być jedynie „noclegownią”. Kolejnym co 

rozważał, to, czy Gmina powinna przyciągać inwestorów na swój teren, czy przeszkadzać  

w inwestowaniu? Jego zdaniem jeżeli powstanie ta biogazownia, to zatrudni co najmniej 

jednego człowieka. Myśli, że ten obywatel będzie mieszkańcem gminy, otrzyma za ta prace 

wynagrodzenie, a jeżeli będzie to obywatel dotychczas pozostający bez pracy, ta zwiększą się 

wydatki bieżące w opiece społecznej. Poza tym jeżeli pracownik otrzyma wynagrodzenie 

Gmina zyska dochód z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz zyska  

z udziału w podatku dochodowym od osób prawnych. O ile pierwszy z udziałów nie będzie 

znaczący, drugi może już być, bo po to inwestor wydaje ogromne kwoty na inwestycje, żeby 

z tego miał konkretny dochód. Ponadto po powstaniu zakładu zysk nastąpi w podatku od 

nieruchomości. Niebezpieczeństwa dla Gminy radny upatruje w fakcie, iż inwestor na dany 

moment poniósł konkretne koszty w setkach tysięcy złotych i może dochodzić 

odszkodowania. Kończąc podkreślił, że na pewno nie będzie głosował za tym, żeby  

w budżecie Gminy znalazło się jakiekolwiek odszkodowanie dla inwestora.  

 

Radny Andrzej Wenda odwołując się do poprzedniej kadencji przypomniał, że ówcześni 

radni dopytywali się o odnawialne źródła energii, on sam również interpelował w tej sprawie  

i otrzymał od poprzedniego Burmistrza wystarczające odpowiedzi. Pytania dotyczące 

biogazowi skierował również do obecnego Burmistrza i otrzymał także szeroką  

i wyczerpującą odpowiedź. Kontynuując wskazał, że mieszkańcami tej gminy są różne 

populacje i różne zawody, w tym składzie swoje miejsce mają też rolnicy. Zamiarem budowy 

biogazowi o ile dobrze pamięta, było odciążenie dla wielu set hektarów ziemi uprawianej na 

kukurydzę poprzez możliwość jej zbytu. Produkty są tanie i rolnicy mają duże problemy  

ze zbytem, natomiast biogazownia miała wytworzyć odpowiednią przyjazną rolnikom 

koniunkturę. Wiadomo jednak, że klimatu dla rolnictwa nie ma nigdzie ani w kraju, ani  

w gminie Więcbork. Obornik źle pachnie, gnojowica źle pachnie, kiszonka źle pachnie, 

praktycznie rzecz biorąc niedługo rolnik stanie się osobom drugiej kategorii. Rolnik staje się 

ważny co cztery lata, kiedy są wybory samorządowe. Wtedy wieszane są plakaty wyborcze na 

płotach tych rolników, obiecuje się polepszenie warunków gospodarowania na wsi itd. Także 

przy okazji dożynek wszyscy ustawiają się w pierwszym rzędzie żeby się podzielić chlebem  

i powiedzieć jakieś sloganowe hasło. Radny stwierdził, że na wszystkich tych obradach sesji, 

gdzie był poruszany temat biogazowi była również i prasa, stąd też uważa, że czekanie do 

końca kiedy inwestor praktycznie zakończył procedurę jest nie w porządku. Trzeba było 

wcześniej uderzyć i podnieść larum, wówczas nie byłoby niepotrzebnych emocji dziś. Cyt.: 

„Wiesza się urzędników, może niedługo Burmistrz postawi przed Urzędem szubienicę, bo jak 

się dowiaduje jakiś urzędnik źle klepnął pieczątką, ktoś tam dał pozwolenie. Może trzeba 

trafić w te czasy, gdzie kiedyś kary dokonywano od razu” – koniec cytatu. Radny 
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zastanawiał się na tym, kto poniesie koszty związane z koniecznością wypłaty odszkodowania 

inwestorowi i z jakich podatków trzeba będzie je zdjąć. 

 

Przewodnicząca RM prosiła, aby wyciszyć emocje. Wytaczanie dział w postaci wystawiania 

szubienicy przed magistratem jest według niej totalnym nieporozumieniem. Należy się skupić 

na merytoryce, nie zaś na drastycznych wizjach, czy określeniach. 

 

Radny Jacek Kabattek  powiedział, że podobnie, jak przedmówca reprezentuje wieś. 

Przypomniał też, że rolnicy płacą większe podatki niż wąskie grono osób – właścicieli 

ośrodków wczasowych, którzy i tak żyją z innych źródeł, natomiast prowadzenie ośrodków 

wczasowych traktują, jako hobby. Na dzień dzisiejszy, to jedynie ta gnojowica jest dochodem 

rolników, bo zarówno, żywiec i płody rolne, jak wiadomo są mało dochodowe. Zbyt 

kukurydzy byłby z korzyścią dla rolników dlatego też popiera budowę biogazowi. O tej 

inwestycji mówiono już kilka lat temu i wówczas jakoś wszyscy byli pełni optymizmu  

i widzieli to pozytywnie. Dziś w mieście patrzą na to z dezaprobatą. 

 

Radny Wojciech Janicki podkreślił, że stanowczo sprzeciwia się powstaniu biogazowi  

w proponowanej lokalizacji, co wyraził podpisem pod wnioskiem do uchwały będącej 

przedmiotem dyskusji. Nie zgadza się ze stwierdzeniem, że właściciele ośrodków 

wczasowych płacą małe podatki, a już na pewno z tym, że traktują swoją działalność, jako 

hobby. Tak samo myśli o rolnikach, którzy na pewno nie są hobbystami i ciężko pracują na 

każdy grosz. Odwołując się do wypowiedzi radnego Rembelskiego wskazał, że jego 

negatywne podejście do inwestycji nie jest wyrazem tego, że jest przeciwnikiem rozwoju 

gminy. Nie tylko pieniądze i podatki mogą wpływać na rozwój gminy, i nie wszystko też 

można przeliczyć na złotówki. Każdy inny inwestor, który nie szkodziłby gminie jest na jej 

terenie bardzo mile widziany ale ta konkretna inwestycja budowy biogazowi budzi w jego 

opinii wysoką szkodliwość społeczną np. z tytułu nieprzyjemnego odoru. Co zaś do 

zatrudnienia, to jeżeli jest to technologia XXI wieku, to ilość miejsc pracy i zatrudnienia  

w biogazowni będzie znikoma. Ponadto nie ma gwarancji, że firma odbierać będzie surowiec 

od miejscowych rolników, którzy i bez biogazowi prowadzą swoją działalność gospodarczą 

bez zakłóceń. Nie ma też pewności co do tego, że pojawienie się biogazowi poprawi jakość 

życia naszych rolników i funkcjonowanie ich gospodarstw rolnych. Zaakcentował też, że 

przez lata Gmina kładła nacisk na rozwój turystyki i postrzeganie Więcborka, jako 

miejscowości turystycznej, budowa biogazowi jest zaprzeczeniem tego wszystkiego, do czego 

dążono. 

 

Radna Anna Łańska zabierając głos wskazała radnym, że wywołany projekt uchwały 

dotyczy sprzeciwu wobec lokalizacji biogazowi w Runowie Krajeńskim i tak należy go 

odczytywać. Następnie odczytała radnym wypis z jednego z Protokołów z rozprawy 

administracyjnej, która miała miejsce w jednej z miejscowości, w której uczestniczyli 

przedstawiciele  Firmy Green Energy w osobie p. Żanety Domagalskiej ówczesnej Dyrektor 

ds. Rozwoju /rok 2013/. 

Cyt.:„/…/Pani Żaneta Domagalska - ja mam taką propozycję, nie chce się tutaj podlizywać, 

jako inwestor, ale myślę, że to mogłoby ocieplić nasz wizerunek wiem, że tutaj dosyć prężnie 

działa stowarzyszenie Folwark Wielkich, więc jeżeli możemy coś za sponsorować, coś pomóc 

w jakiś sposób przybliżyć nas wam, jako inwestora, że my jesteśmy bardzo pro to jesteśmy 

otwarci.  

Mieszkanka - potrzebujemy remontu świetlicy.  
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Pani Żaneta Domagalska - to mogę obiecać, że w momencie budowy biogazowni jestem w 

stanie to zagwarantować i możemy zawrzeć umowę, że to zrobimy.  

Mieszkanka - razem z placem zabaw dla dzieci i boiskiem, ja jak negocjuje to do końca, 

szambo też potrzebne.  

Pani Żaneta Domagalska - to już pani mówię, że jest to możliwe, np. w Jęcborku, to jest woj. 

kujawsko-pomorskie, w momencie gdy uzyskałam warunki zabudowy zafundowaliśmy plac 

zabaw dla dzieci za ponad 15 tyś zł.” – koniec cytatu 

Radna Beata Lida podała, że również podpisała się pod wnioskiem o wywołanie 

przedmiotowej uchwały i  podobnie, jak radna Łańska podkreśliła, że nikt nie jest przeciwny 

powstaniu biogazowi jako takiej na terenie gminy Więcbork. Sprzeciw dotyczy tej konkretnej 

lokalizacji w Runowi Krajeńskim. Jej zdaniem należałoby przeanalizować i zastanowić się 

nad poszukaniem dogodnej lokalizacji zarówno dla inwestora, jak i mieszkańców gminy 

Więcbork. Przywołała też spotkanie z radnymi, na którym obecna była Dyrektor Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Sępólnie Krajeńskim p. Elżbieta Estkowska, gdzie 

przedstawiono zasady funkcjonowania biogazowi i podkreślono jedną bardzo istotna rzecz,  

a mianowicie fakt, że przez pięć lat od czasu powstania biogazowi, kiedy obowiązuje tzw. 

trwałość projektu wszystko jest super. Po tym czasie przychodzi moment, kiedy nie ma już 

dotacji unijnych i pojawiają się problemy z uszczelnianiem urządzeń. Tak działo się  

w każdym miejscu, gdzie takie biogazownie powstały. Osobiście niepokoi ją również fakt 

natężenia ruchu aut samochodowych w liczbie czterdziestu dziennie z dostawami surowca - 

biomasy. Na pewno mocno obciąży to lokalne drogi. Przypomniała tu sytuację, kiedy 

remontowany był most na odcinku drogi Więcbork – Zabartowo i objazd poprowadzony był 

drogami powiatowymi. Do dnia dzisiejszego Powiat nie uzyskał ani złotówki odszkodowania 

z Urzędu Marszałkowskiego za zdewastowane w tym czasie nawierzchnie drogowe. Należy 

zatem przyjąć, że droga po której poruszałyby się ciężarówki z biomasą nie będzie  

w najlepszym stanie nie wyłączając niebezpieczeństwa, jakie takie natężenie ruchu stwarzać 

będzie dla uczniów uczęszczających do naszych szkół. 

 

Radny Jan Antczak cyt.: „ Nie chciałem się wypowiadać dziś na temat biogazowi, bo 

widomo zostałem „opluty”  itd. ale Pani radna Łańska, dlaczego Pani kłamie. Pani publicznie 

powiedziała, że radni wykreślili już biogzownię ponad dwa tygodnie temu. Proszę mi dać te 

dokumenty, co Pani przed chwilą przeczytała o placu zabaw w Runowie. Tak mieli 

wybudować plac zabaw ale nikt nie dał żadnych pieniędzy na plac zabaw w Runowie Pani 

kłamie znowu! Ja chce to mieć i ściągniemy Panią z Warszawy i udowodnię Pani, że Pani 

kłamie! Jak można tak zrobić, ze się wysyła ludzi po domach zbierać podpisy i straszyć ludzi, 

że gnojowica będzie jeździć tam i z powrotem. To jest w porządku? Dla mnie to jest 

śmieszne! Mogliśmy zupełnie inaczej załatwić te sprawy ! nie wiem, czy wy jesteście 

podżegacze, o co tu chodzi w końcu! Dla mnie tak, jak powiedziałam: nie będzie to dobrze. 

Tak jak radni mówią były spotkania, w Runowie było zebranie wiejskie na temat biogazowi, 

było wywieszone i w Runowie i w Więcborku, minęły cztery lata i od razu wszyscy się 

budzą, że zostanie wybudowana biogazownia. Może tej inwestycji nie być ale nie kłammy 

sobie w oczy. Pani Aniu tak nie wolno robić, jak Pani robi. Pani dosłownie kłamie!” – koniec 

cytatu.  

 

Proszę Państwa, ja przeczytałam to z protokołu wydrukowanego z Internetu – powiedziała 

radna Łańska. 
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Przewodnicząca RM podkreśliła, że omawiana uchwała jest uchwała intencyjną wywołaną 

niejako zapotrzebowaniem społecznym dlatego też udzieli głosu osobie niezaproszonej 

reprezentującej głos społeczeństwa p. Joannie Soi – Tońskiej. 

 

Pani Tońska mówiła, że radni wskazują, że były wcześniejsze dyskusje na sesjach, na temat 

biogazowi, radny i sołtys podkreśla, że we wsi wszyscy wiedzieli ale prawda jest taka, że 

niestety nie wiedzieli. Sama mieszka bardzo blisko, a sołtys ani słowem się nie odezwał, że ta 

biogazownia powstaje i na jakim jest etapie. Pytała ilu mieszkańców było na wspomnianym 

przez radnego Antczaka spotkaniu, a ile mieszkańców liczy Runowo. 

 

Na spotkania – zebrania wiejskie nie przychodzi więcej niż 30-40 mieszkańców. Ludzie się 

tym nie interesują. Po to mamy tablice ogłoszeń, gdzie wywieszamy pewne sprawy, ludzie 

powinni czytać. Teraz było zebranie wiejskie i znowu Pani nie było, a była znowu informacja, 

że firma w Runowie się rozbudowuje. Znowu Pani przyjdzie za miesiąc czasu i powie, że 

Pani nic nie wiedziała! Po to jest tablica ogłoszeń, żeby ją czytać.   – radny Antczak. 

 

Ja pytam ilu było mieszkańców na spotkaniu, w którym uczestniczyła Pani z Warszawy –  

p. Tońska. 

 

Ok. 40 osób – radny Antczak. 

 

A mieszkańców Runowo ma 600. Dlaczego nie zostali zaproszeni na to zebranie mieszkańcy 

Więcborka? Są konsultacje społeczne i powinny być przeprowadzone, a ich nie było. Proszę 

nie mówić, że było coś podnoszone, mówiło się o tym. My nie chodzimy na sesji Rady 

Miejskiej, nie mamy takiego obowiązku i ta sala nie pomieściłaby mieszkańców jeżeli 

chcieliby się przyjść dowiedzieć. Nie mówmy, że informacja została przekazana należycie. 

Poza tym szkodliwość tej biogazowi w tym miejscu myślę, że jest wszystkim dobrze znana. 

Jeżeli mówimy o 40 samochodach ciężarowych, przejeżdżających przez Runowo w miejscu, 

gdzie jest nadleśnictwo i szkoła… Jak Pan sobie wyobraża samochody ciężarowe mijając się 

tam i dzieci jeżdżące na rowerach.? Bo ja sobie nie wyobrażam, żeby puścić tam dziecko, 

gdzie nie ma ścieżki rowerowej, szerokiej jezdni, nie ma chodnika po obu stronach!  

I pewnie mi Pan powie, że to tylko w miesiącu wrześniu, no tak ale jak się tragedia stanie 

tylko w miesiącu wrześniu, kto weźmie za to odpowiedzialność? W tej chwili jest jeszcze 

czas żeby coś zrobić i tylko od Państwa radnych i naszych poczynań, które my jako 

mieszkańcy też podejmujemy. Odnoszę wrażenie, że gdyby nie podniosło tego tematu tak 

wielu mieszkańców, to wszystko przeszłoby dalej, Firma uzyskałaby pozwolenie na budowę. 

Na szczęście Burmistrz w miarę szybko się obudził  i zaczęły się rozmowy. Jedna kartka 

wisząca w Runowie 21 dni według sołtysa jest wystarczająca dla inwestycji o znaczącym 

oddziaływaniu na środowisko, dla nas mieszkańców niestety nie. Rolnicy mówią, że będą 

mogli sprzedawać kukurydzę, a w biogazowi, gdzie byliśmy w pierwszym roku nie została 

skupiona kukurydza od miejscowych rolników tylko przywieziona z lubelskiego do 

podlaskiego. Firma ma taki sposób działania, żeby kupić surowiec jak najtaniej i przywiozą to 

co tańsze nie to co wyprodukują miejscowi rolnicy i nikt wtedy nie będzie się przejmował 

tym, co powiedzieli pięć lat temu.” – mówiła  p. Tońska. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński wskazał, że sołectwo Witunia też nic nie wiedziało o planach 

budowy biogazowi. Na wszystkich zebraniach których był nie było nic mówione na ten temat. 

Nawe Burmistrz Toczko, który w tych zebraniach uczestniczył o tych sprawach nie 

informował mieszkańców. Podobnie, jak w przypadku posadowionych w Wituni wiatraków, 

które w tej chwili blokują rozbudowę firm i nie tylko. Czy na dziś wiadomo, czy biogazownia 

jeżeli powstanie, za kilka lat nie zablokuje możliwości rozwoju firm i terenów przyległych do 
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Więcborka?. Nikt na to nam dziś nie odpowie. Radni którzy podpisali wniosek co do projektu 

omawianej uchwały nie godzą się na lokalizację biogazowi w Runowie ale nie wyklucza to 

inwestowania na terenie gminy Więcbork. Są tereny np. za Sypniewem, Wilcze Jary przy 

lasach, gdzie podobne inwestycje mogą powstać. Natomiast okolice Więcborka powinny być 

od takich inwestycji wolne przede wszystkim z uwagi na nastawienie Gminy na rozwój 

turystyki i firm o nieuciążliwym dla otoczenia charakterze.  

 

Przewodnicząca RM rozpoczęła humorystycznie mówiąc, że z zawodu jest chemikiem,  

a w chemii funkcjonuje zasada, że nic nie śmierdzi, tylko wszystko ma swój 

charakterystyczny zapach. Następnie zacytowała słowa jednego z mieszkańców obecnego na 

spotkaniu w sprawie biogazowi, które odbyło się w sali kinowej MGOK w Więcborku. 

Powiedział on cyt.: „Biogazownia, jak powstanie, będzie śmierdzieć albo nie. Jak nie 

powstanie na pewno nie będzie śmierdzieć” – koniec cytatu. Przypomniała co istotne,  

a mianowicie, że uchwała jest uchwałą intencyjną, wywołaną sprzeciwem społecznym.  

 

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka p. Ryszard Przybyłowski również 

zabrał głos w temacie mówiąc, że ci którzy uczestniczyli na spotkaniu w sali kinowej MGOK 

w Więcborku wiedzą, że jest on zdecydowanie przeciwny  budowie biogazowi. Stwierdził też, 

ze Pani Sylwia Koch – Kopyszko, jako Prezes Green Energy mówiła, że budowała 

biogazownię na którą chciała nas zaprosić w miejscowości Kożanówka. Sprawdził te 

informacje i okazało się, że te inwestycje budowała Firm Tempo Spółka z o.o., gdzie 

wspomniana Prezes była zaledwie członkiem zarządu. Budowa biogazowi w Przepisówce 

była oprotestowywana przez mieszkańców okolicznych wsi od 2010r do chwili jej powstania. 

Protesty te doprowadziły do sprawy w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym, a okres 

oddania do użytkowania biogazowni przedłużył się o trzy lata. Należy mieć zatem 

świadomość z kim podejmuje się walkę. Te firmy dysponują potężnymi środkami 

finansowymi. Obie wymienione biogazownie kosztowały 35.000.000,00 zł. z tego udziały  

p. Artura Zawiszy i p. Sylwii Koch to kwota 25.000,00 zł, więc czym oni ryzykują? Chodzi  

o to, ze tamte protesty dotyczący wspomnianych biogazowi, które nie mają nic wspólnego  

z tą która ma powstać  w Runowie. Tamte to rolls – royce, ta w Runowie to zaledwie duży 

Fiat. W przypadku wspomnianych biogazowi nie było mowy o lagunach, tam wszystko 

znajduje się w żelbetonowych zbiornikach – zarówno część fermentacyjna, jak i część 

zgromadzona do produkcji tj. kiszonka z kukurydzy. Wszystko to jest szczelnie przykryte  

i Działa sprawnie. Technologia, która miałaby być zastosowana w Runowie dotyczy lagun, 

które składowane byłyby na 4ha. Przewodniczący stwierdził, ze ma duże obawy, czy to 

działałoby dobrze, co do lokalizacji, to według niego jest ona kompletnie nietrafiona. Nie jest 

przeciwnikiem energii odnawialnej, czy postępem technologicznym, bo to idzie do przodu  

i nie sposób tego zatrzymać. Jeżeli jednak już coś miałoby powstać, należy dokładnie 

sprawdzić firmy – potencjalnych inwestorów i to w jaki sposób prowadzone były przez nich 

wcześniejsze procedury inwestycyjne, kto budował, a kto  za tym wszystkim stał. Podkreślił 

też, ze firmy te prawie zawsze uchylają się od podpisywania kontraktów na odbiór kukurydzy 

lub kiszonki z kukurydzy. Wynajdują zawsze swoich dostawców i nie ma to większego 

wpływu na rozwój rolnictwa okolicznego. Zatrudnienie w takich biogazowniach jest 

symboliczne – zazwyczaj od 4-5 osób. Ta inwestycja nie ma praktycznie żadnego wpływy na 

lokalny rynek pracy, a ryzyko jest wielkie. Firma raczej się nie wycofa się z inwestycji  

w Runowie obecny zastój w sprawie jest raczej chwilowy. Strategia Firmy jest jednoznaczna, 

w grę wchodzą potężne dotacje z UE, z ochrony środowiska a wkład własny góra 20%. Mowa 

jest o biogazowni rolniczej, a dziś wszystko można pod taką nazwę podciągnąć, tym bardziej, 

że większość obywateli rolnictwo kojarzy się produkcja roślinną. Dla większości 

mieszkańców miast rolnictwo to hodowla, a nikt nie bierze pod uwagę, że to jest też 
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gnojowica, obornik itd. co innego jednak właściwie składowany obornik i gnojowica, co 

innego metan wydzielający się z niesprawnie działających urządzeń. 

 

Przewodnicząca RM odnosząc się do sugestii przedmówcy, że ktoś na spotkaniu w sali 

kinowej został wprowadzony w błąd, odesłała go do definicji biogazowi rolniczej  

i przypomniała, że wówczas powiedziała, iż czym innym jest praktyka, czym innym prawo. 

Natomiast mówienie, że w myśl prawa można to prawo naginać jest cokolwiek nie do końca 

właściwe. 

 

Prawo energetyczne z 10 kwietnia  1997r. na którego podstawie działają biogazownie, mówi : 

odnawialne źródła energii to między innymi energia uzyskiwana z biomasy, z jej rozkładu 

szczątek roślin i zwierzęcych – mówił p. Przybyłowski. 

 

A w którym miejscu jest tu mowa o biogazowi rolniczej. Czym innym są odnawialne źródła, 

czym innym definicja biogazowi rolniczej. Nie mam w tej chwili przy sobie tego przepisu ale 

nie chciałabym się tutaj boksować na zasadzie ja swoje Pan swoje. Wyraźnie sprecyzowane 

jest, co może być w myśl prawa stosowane w biogazowniach rolniczych. Nie jest 

powiedziane, że wszystkie produkty rolne mogą tam być stosowane – mówiła 

Przewodnicząca RM. 

 

Pan Leszek Skaza powiedział, że z jednej strony mowa jest tu o rolnikach, z drugiej 

wymieniani są właściciele ośrodków wczasowych. Otóż nie chodzi o kilku właścicieli 

ośrodków wczasowych, bo przecież Więcbork liczy prawie 6 tys. mieszkańców i to w ich 

interesie mówią wszyscy, którzy są przeciwni lokalizacji biogazowi i o tym należy pamiętać. 

Sześć tysięcy mieszkańców Więcborka prawie tysiąc mieszkańców Wituni i zdecydowana 

większość mieszkańców Runowa Krajeńskiego – czyli większa część mieszkańców gminy. 

Nie można tu mówić o jakiś tam pieniądzach. Jeżeli Gmina, Burmistrz, czy ktokolwiek 

podejmuje głupie, bezmyślne decyzje, to następcy muszą to „wypić”. Jeżeli zajdzie 

konieczność wypłaty odszkodowania, to po poprzedniej Radzie następna będzie musiała 

płacić – takie są zasady i następstwo prawne. Pytanie, czy dla kilku „żydowskich srebrników” 

utopi się na ileś dziesiątków lat mieszkańców niemalże połowy gminy w jakimś szambie? 

Chyba nie tędy droga!  

 

Pan Tomasz Bracka stwierdził, ze przysłuchując się dyskusji utwierdził się w tym, że jego 

wywiad z radnym Janem Antczakiem opierał się na prawdzie i Rada Miejska w Więcborku  

z władzami doskonale wiedzieli o tym, że biogazownia będzie budowana w Runowie i było to 

przez nich akceptowane. Jako członek samorządu Mieszkańców Więcborka zaapelował do 

obecnych, aby z diet radnych oraz uposażenia p. Bąk i personelu Urzędu Miejskiego  

w Więcborku pokryte zostały koszty, które zostały wyłożone na rzecz tej inwestycji. Nie 

może być tak, że mówi się o oszczędnościach i o tym, że jest spustoszenie finansowe po 

poprzednikach, a samemu tworzy się ta spiralę zadłużenia. Kwota 40.000,00 zł to jego 

zdaniem możliwość wykonania chodnika na Osiedlu Piastowskim, czy ulicy I Armii Wojska 

Polskiego. Zastanawiał się dlaczego wszystko odbywa się tak tajnie skoro radni są 

przedstawicielami mieszkańców. Mieszkańcy nie mają zamiaru płacić większych podatków 

tylko dlatego, że są podejmowane nietrafne decyzje, czy dlatego, że Pan Bąk zrobił 7, czy 3  

dokumentacje na przebudowę Rynku z czego kilka było wadliwych. Chciałby też poznać 

sytuację prawną wiatraków, które pojawiły się za cmentarzem i okoliczności przepisów  

w świetle których zgodnie z informacją Przewodniczącej w powiatowej prasie, dotyczącą 

niemożności budowy czegokolwiek do wysokości stadionu miejskiego. Jak Rada zamierza  

z tego wyjść? Jako mieszkaniec składa oficjalny wniosek, aby w tym stanie rzeczy utworzyć 
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prawo lokalne dla obszarów dwóch wiatraków dając możliwość przesunięcia tego kilka a, czy 

kilkaset metrów dalej. 

 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że przedmówca odbiega od tematu dyskusji 

aczkolwiek wiatraki to też kategoria źródeł energii odnawialnej. Tytułem sprostowania 

podała, że niczego do prasy nie przekazywała, a poinformowała jedynie z opracowania 

własnego KPK dotyczącego wyłączenia strefy mieszkalnej w obrębie istniejących dwóch 

wiatraków. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 8 radnych 

Przeciwnych   -  7 radnych 

 

 

Ad.22 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Decyzje odnośnie siedziby Krajeńskiego Parku Krajobrazowego podejmuje Marszalek 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego p. Piotr Całbecki. Burmistrz nie słyszał informacji 

jakoby Sypniewo, jako siedziba nie było już aktualne. Marszałek wręcz poinformował, że 

w Sypniewie powstanie Ośrodek Dydaktyczno – Edukacyjny. 

 Burmistrz zastanawiał się nad tym dlaczego radny tak ubolewa nad brakiem sekretarza, 

choć wielokrotnie podkreślał, że z tego tytułu Gmina ma realne i wymierne oszczędności, 

niemniej podjęte zostaną działania w kierunku ogłoszenia kolejnego konkursu. 

 W zależności od tego, jaki będzie zakład, który zgłosi się o możliwość prowadzenia 

działalności na terenie gminy Więcbork i czym będzie się zajmował zostanie mus 

zaproponowana odpowiednia lokalizacja. 

 

/Odp. na interp. radego S. Posieczka/ 

 Interpelacja o stanie drogi Nr 189 przekazana zostanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 Na drogę relacji Sypniewo – Borzyszkowo w bieżącym roku zostały zadysponowane 

znacznie większe kwoty nakładów zarówno przez Starostwo Powiatowe, jak i Gminę 

Więcbork plus środki zewnętrzne. Odnośnie wspomnianego przez radnego odcinaka ww. 

drogi Gmina Więcbork złożyła do Starosty pismo w sprawie ujęcia w planie finansowym 

na rok 2017 środków finansowych w kwocie 55.000,00 zł. Podobne środki zabezpieczy na 

ten cel Gmina Więcbork i jeżeli uda się taką kwotę przyjąć do obu budżetów w kolejnym 

roku ma nadzieję wykonać odcinek drogi do lasu. 

 Właścicielem drogi od dworca kolejowego w Dorotowie jest Powiat Sępoleński, zatem 

sugestia odnośnie konieczności jej modernizacji zostanie przekazana do ZDP. 

 

/Odp. na interp. radnego Kabattek/ 

 Umowa z Firmą Enea w zakresie oświetlenia została zweryfikowana i jeszcze jeden  

z punktów wymaga doprecyzowania. Niemniej w miesiącu listopadzie nowe oświetlenie 

powinno zostać już zamontowane. 

 Jeżeli pojawiły się problemy z równiarką, o których wspomniał radny należało 

poinformować o tym telefonicznie Burmistrza i jeżeli byłoby to do rozwiązania od razu 
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tak próbowano, by tą sprawę załatwić. Natomiast nie może się zgodzić z tym, że 

równiarka kiedykolwiek nie wyjechała, bo nie było paliwa.  

 

Taką informacje uzyskałem od p. Fifielskiego – radny Kabattek 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że przeprowadzi rozmowę z p. Fifielskim, bo według jego 

informacji na pewno taka sytuacja nie mogła mieć miejsca. Jeżeli pracownik użył takiego 

sformułowania, to musi brać odpowiedzialność za słowa, których używa. 

 

Rozumiem, że stara równiarka była wadliwa, miała problemy ale teraz mamy nowy sprzęt za 

kilkaset tysięcy, więc konserwacja naszych lokalnych dróg powinna wyglądać trochę inaczej 

– mówił radny Kabattek. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że należy mieć wzgląd na panującą aurę i fakt, że problem 

z drogami pojawia się  jednocześnie we wszystkich sołectwach. Dopóki drogi nie obeschną 

nie ma sensu wysyłać tam równiarki. Nie zgodzi się też z tym, że nowa równiarka nie pracuje, 

bo stara równiarka średnio rocznie robiła około 500 moto godzin, a nowa w tej chwili ma 

przepracowanych dużo ponad 700 moto godzin. Do końca roku będzie to na pewno 800 moto 

godzin. W tej chwili tylko jeden z pracowników ma uprawnienia na obsługę tego typu sprzętu 

i być może rozważone zostanie skierowanie jakiegoś pracownika na kurs ale wówczas 

pojawia się niebezpieczeństwo w kwestii odpowiedzialności za sprzęt. 

 

/Odp. na interp. radego J. Antczaka/ 

 Równiarka zostanie skierowana na wskazane drogi w chwili, kiedy pojawi się sprzyjająca 

aura. 

 

Z obrad ubył radny Andrzej Wenda / obecnych 14 radnych/ 

 

Ad.23 Wolne wnioski i zapytania radnych. 

 

Radny Stanisław Piłka pytał czy Gmina jest już przygotowana na zbliżający się sezon 

zimowy. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że pewne ustalenia zostały już poczynione. Teraz 

odbędą się spotkania z rolnikami w celu podpisania stosownych umów wzorem lat ubiegłych. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński zapytał, kiedy pojawi się oświetlenie na ulicy Gdańskiej  

w Więcborku. 

 

Radna Beata Lida optowała za tym, by sprawdzić wiarygodność Firmy, która miała być 

inwestorem na terenie gminy Więcbork w kontekście wyciągu z Protokołu Rozprawy 

Administracyjnej, Który przedstawiła radna Łańska. Wniosła też oficjalny wniosek  

o przeanalizowanie możliwości gminy w kwestii lokalizacji inwestycji typu biogazownia. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że lampy na Gdańskiej są ujęte w jednym zadaniu  

z tymi w Zakrzewskiej Osadzie i jeszcze w tym roku winny zostać zamontowane. 

 

 

Na tym obrady zakończono. 
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Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 

 

 


